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Referat DGCD møde 14/9-20 

  

Nyt fra afgående formand 
Helle Hartmann Sørensen 

Helle mødtes fysisk med Lene (ny formand) i Januar 20 
for at overlevere opgaver. 
Alle DGCD møder er foregået som mailkorrespondance 
pga. Corona. 

Præsentation af ny formand 
Lene Sigaard 

Sygeplejerske gennem 30 år hovedsageligt i 
medicinsk, hæmatologisk og onkologisk regi. 

Kirurgi er nyt for hende. Alt er strømlinet i det kirurgisk 
regi. 
Fokus: patienter der falder uden for det strømlinede 
og  komorbide patienter. 
Aktiviteter: Møde med Helle, Lene Lundval, Claus 
Högdall mhp. informeret om DGCD. 

Stiller spørgsmålstegn ved at DGCD sygepleje ikke er 
repræsenteret i bestyrelsen. 

Kommentarer og 
godkendelse af referat fra 
den 13/1-20 

Lene Sigaard: spørger til hvorfor patienter skal med 
styregruppen (se senere) 

Bordet rundt AUH: 
Lene Seibæk præsentere at  læge Anne  Weng RH  har 
i et ph.d. projekt fokus på ældre og ovariecancer ptt. 
ønsker at benytte sygeplejedatabasens variabler. 

 
Der laves smerteaudit i forhold til lap. tomi 1+2+3. Vi 
oplever at kvinderne kommer sent i deres cancer 
forløb. 
 
Ny oversygeplejerske og ny chefjordemoder. 

Det nye personale er ved at væreoplært. 
Karen har styr på mangellisten således der kun er få 
på. 
Anne Beck Ph.d. ansat som klinisk specialist med fokus 
på ERAS. 
 

OUH: 
Drift i fokus og Corona. 
Stor udskiftning i personalegruppen som skal ind i 
DATABASEN. 
Alt mødeaktivitet og oplæring foregår som 

mailkorrespondance. Oplever større gejst i forhold til 
databasen. 
Opfølgningsprojekt i gang i forhold til kvinder med 
tidlig stadie af corpuscancer og cervixcancer. 
Smerteaudit efterfulgt af ny oplæring i sluk EPI. 
 

Ålborg: 
Godt i gang med punkelafvikling efter Corona. 
Nyansatte i oplæring 
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Skal flytte ud på supersygehus 2022-23 NAU meget 
omstrukturering i forbindelse hermed, der tænkes 
kapacitet frem for specialer. 
Projekt patientskole og opfølgningsforløb: der sendes 
spørgeskema som opfølgning på kvaliteten heraf. 

Afventer endelig svar fra denne undersøgelse. 
 
Rigshospitalet: 
Artikel bygget på DGCD data angående mobilisering 
bringes i British Journal of Nursing (link følger). 
Projekt:Forebyggelse af tarmlækager med AB 

præoperativt, nærmere information følger. 
Ansat en ny ledende overlæge starter 1/12-20. 
Lene Lundval går på pension. 
Periode med coronanelukninger for benign kirurgi. 
Smertebehandling sluk EPI og evt. give bolus  god 
erfaring hermed. 

Laksans ændret til 2 gange om dagen. 
Ansat mange nye sygeplejersker, som er igennem intro 
også til SP. 
Mangelliste for tiden meget lang og går lang tid 
tilbage. 

Revision af kommissorium 

Lene Sigaard 

Lene Sigaard foreslår at kommissoriet revideres. Heri 

skal det understreges at vi er en gruppe på tværs af 
regionerne og har et stærkt samarbejde. 
Ligeledes vigtigt at vi understreger den kliniske 
betydning af databasegruppen. 

Indtastning i databasen 

Birgitte Monrad Larsen og Karen 
Lopdrup 

Ny tastevejledning er færdig ligges på hjemmesiden 

selvstændigt. Karen opdatere dette. 
Fejl i indtastningen i udskrivelse, redigeret fra 20 linier 
nu er den kortere ved de åbne operationer. Fejl ved 
laparoskopier, da er det fortsat den lange version. 
Desuden andre smårettelser. Denne opdateres i 
november 20. 

LPR 3 har givet problemer. 

Nyt fra styregruppen 
Lene Seibæk 

2 møder i juni og september, som er foregået som 
videomøder. 
Mangellister: LPR3 har givet problemer med 
mangellister, vi kan have indflydelse på hvor ofte vi 
kan få mangellister. Forslag en gang om måneden. 

Mette Højrup har brug for en kontaktperson fra hvert 
center: Helle OUH, Karen  AUH, Lene RH Birgitte 
Ålborg , Erqul Herlev, Roskilde Helle står for at finde en 
kontaktperson derfra. 
Årsrapport fristen er meget kort fra vi modtager den til 
godkendelse. 

Kommentarer til årsrapporten samles af Lene Seibæk 
der står for at samle det. 
Databasen er kvalitetsvurderet til at være meget 
velfungerende. 
Fremadrettet kommer der referat sammen med 
opsamling mundtligt fra Lene. 
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Ansøgning til DCCC 
Lene Seibæk 

Har stadig 17000kr. til at arbejde med i forhold til 
patientoplevet kvalitet. 

Status på arbejdsgrupper 
Alle 

Væskebehandling: 
væskebehandling er anæstesiologernes område på de 
forskellige centrer og det derfor ikke for nuværende 
muligt at lave en samlet vejledning. 
Det blev foreslået om man kunne dele det op så man 

adskilte således at det postoperative væskebehandling 
bliver et selvstændigt punkt. Tages op til næste møde. 
 
Seksualitet: 
Afventer 
 

Udskillelse: 
Der sendes rundt fra Jeanette til godkendelse. 
 
Smertebehandling: 
Er opdateret 
 

Psykosociale: 
Ny arbejdsgruppe etableret bestående af:  Dorthe, 
Lene Seibæk og Jeanette. 

Patientoplevet kvalitet 
Lene Seibæk 

Forskellig måder at inddrage patienter drøftes. 
Ålborg har en patientgruppe, som giver 
tilbagemeldinger på plejen. Har spørgeskema og 

kurver ( se vedhæftede) specielt på de åbne spørgsmål 
kommer der god feedback. 

Afrunding 
Opsamling og aftaler 

Ny dato: 18/1-21 som skypemøde. 
2 dagsmøde i april 21 planlægges i januar hvor der kan 
tages højde for aktuelle Corona restriktioner. 

  

 


